
Protokół Nr XXIV/12
Rady Miejskiej w Szydłowcu

z dnia 28 grudnia 2012r.

Sesja  odbyła  się  w  sali  Szydłowieckiego  Centrum  Kultury  i  Sportu– 
Zamek przy ul. gen. J. Sowińskiego 2. 
Na sesji obecnych było 13 radnych. Nieobecni usprawiedliwieni: radny Wiesław 
Cieloch i radna Dorota Jakubczyk. 
W  sesji  udział  wzięli  –  burmistrz  A.  Jarzyński,  zastępca  burmistrza 
K. Ziółkowski,  skarbnik  I. Czarnota,  sekretarz  D.  Kubiś,  radca  prawny 
I. Zielezińska,  sołtysi,  kierownicy  wydziałów i  jednostek  podległych  Gminie 
oraz osoby zaproszone

Ad.1.
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Bednarczyk otworzyła sesję, 
powitała zebranych i przewodniczyła obradom.

Przewod. obrad stwierdziła prawomocność obrad na podstawie listy obecności.

Ad.2.
Przewod. obrad przedstawiła ustalony porządek sesji:
1. Otwarcie obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Informacja z prac burmistrza pomiędzy sesjami.
4. Informacja burmistrza o wprowadzeniu zmian w budżecie w trybie art. 257 

pkt 1  ustawy o finansach publicznych. 
5. Informacja o realizacji uchwał Rady podjętych na ostatniej sesji.
6. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

na lata 2012-2022 – odczytanie opinii RIO.
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Szydłowiec na 

2013r.
a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem,
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,
c) odczytanie  opinii  Komisji  Budżetu,  Gospodarki  i  Promocji  Gminy 

i wniosków radnych zgłoszonych w trakcie prac nad budżetem,
d) przedstawienie  stanowiska  Burmistrza  w  sprawie  opinii  komisji 

i wniosków radnych,
e) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie,
f) głosowanie  nad  projektem  uchwały  budżetowej  wraz  z  przyjętymi 

poprawkami.



9. Podjęcie uchwał w sprawie:  
a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2012 – 2022,
b) zmian w uchwale budżetowej na rok 2012,
c) ustalenia  stawek  kalkulacyjnych  dla  ustalenia  kwoty  dotacji 

przedmiotowych na rok 2013,
d) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Narkomanii na rok 2013.
10. Interpelacje i zapytania radnych.
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
12. Informacja  przewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  pismach  i  wnioskach 

skierowanych do rady w okresie między sesjami oraz trybie ich załatwienia.
13. Sprawy różne.
14. Zamknięcie obrad.

Ad.3.
Informację  z  prac  Burmistrza  Szydłowca  pomiędzy  sesjami  Rady  Miejskiej 
w Szydłowcu  za  okres  od  18  grudnia  do  28  grudnia  2012  roku  przedstawił 
burmistrz Andrzej Jarzyński.

Burmistrz wydał następujące Zarządzenia:
1. Zarządzenie  Nr  126/2012 Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  14 grudnia  2012 

roku w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków budżetu oraz planie 
finansowym zadań z zakresu administracji rządowej na rok 2012.

2. Zarządzenie  Nr  127/2012 Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  17 grudnia  2012 
roku w sprawie zatwierdzenia regulaminu zwiedzania wieży ratuszowej.

3. Zarządzenie  Nr  128/2012 Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  19 grudnia  2012 
roku w sprawie  ustalenia  Regulaminu organizowania gminnych zawodów 
sportowych szkół samorządowych gminy Szydłowiec.

4. Zarządzenie  Nr  129/2012 Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  19 grudnia  2012 
roku w sprawie przeznaczenia lokali  mieszkalnych do sprzedaży na rzecz 
najemców w drodze bezprzetargowej oraz ogłoszenia wykazu nieruchomości 
przeznaczonych do sprzedaży.

Burmistrz skierował do Rady Miejskiej w Szydłowcu następujące projekty 
uchwał:
1. Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 

2012 – 2022.
2. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Szydłowiec na 2013 

rok.
3. Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwalę  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy 

Finansowej Gminy na lata 2012 – 2022.
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4. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2012.
5. Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii na rok 2013.

Burmistrz przekazał do Rady Miejskiej w Szydłowcu:
- opinię  RIO  w  sprawie  projektu  uchwały  Rady  Miejskiej  w  Szydłowcu 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2012 – 2022,
- opinię RIO w sprawie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem.

Ponadto Burmistrz:
- udzielał  odpowiedzi  na interpelacje  radnych oraz wnioski  komisji  stałych 

Rady Miejskiej w Szydłowcu.
- w okresie od 18 do 27 grudnia 2012 roku Burmistrz wydał:

- 2 decyzje umorzeniowe w podatku od nieruchomości dla osób fizycznych 
na łączną kwotę 171,00 złotych + 7,00 zł odsetek,

- 1 decyzję umorzeniową w podatku rolnym na kwotę 398,00 zł.,
- 1 decyzję dla osoby prawnej - umarzającą odsetki na kwotę 31.348,00 zł.

Ad.4.
Skarbnik I.  Czarnota  poinformowała,  że  w budżecie  gminy Szydłowiec na 
2012 r. nie dokonano zmian w trybie art. 257 ust.1 pkt 1 ustawy o finansach 
publicznych pomiędzy sesjami, tj. od dnia 18 grudnia do 28 grudnia 2012r.

Ad.5.
Z-ca  burmistrza  K.  Ziółkowski  przedstawił informację  z  realizacji  uchwał 
podjętych na ostatniej sesji. 
Poinformował, że uchwała Nr 147 - wejdzie wżycie z dniem 1 stycznia 2013 r., 
Nr 148- jest w trakcie realizacji, Nr 149- wejdzie w życie po upływie 14 dni od 
ogłoszenia w Dz. Urz. Woj. Maz. z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2013 r., 
Nr 150- wejdzie w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia w Dz. Urz. Woj. 
Maz.,  Nr 151- wejdzie w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia w Dz. Urz. 
Woj. Maz. ale obowiązuje z dniem ogłoszenia, Nr 152 - wejdzie w życie po 
upływie 14 dni od ogłoszenia w Dz. Urz. Woj. Maz. ale obowiązuje z dniem 
ogłoszenia, Nr 153 - wejdzie w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia w Dz. 
Urz.  Woj.  Maz.,  Nr 154-  wejdzie  w życie  po upływie 14 dni  od ogłoszenia 
w Dz. Urz. Woj. Maz. ale obowiązuje z dniem 1 lipca 2013 r., Nr 155 - wejdzie 
w życie  po  upływie  14  dni  od  ogłoszenia  w Dz.  Urz.  Woj.  Maz.,  Nr  156- 
wejdzie w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia w Dz. Urz. Woj. Maz., Nr 
157- wejdzie w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia w Dz. Urz. Woj. Maz. ale 
z mocą obowiązującą od dnia 1 marca 2013 r.
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Ad.6.
Skarbnik I. Czarnota przedstawiła autopoprawkę do proj. uchwały w sprawie 
Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  na  lata  2013-2022 o  następującej 
treści:

W  związku  ze  zmianami  w  projekcie  budżetu  na  rok  2013, 
wprowadzonymi  autopoprawką,  w  załączniku  nr  1  Wieloletnia  Prognoza 
Finansowa na lata 2013-2022 zmianie ulegają stany dochodów, wydatków oraz 
inwestycji.  Ulega  zmianie  również  załącznik  nr  2  Wykaz  przedsięwzięć 
wieloletnich na lata 2013-2014, wprowadza się kontynuację 2 zadań do roku 
2014 :
1) 150/15011 § 6639 „Przyspieszenie wzrostu konkurencyjności województwa 

mazowieckiego,  przez  budowanie  społeczeństwa  informacyjnego 
i gospodarki  opartej  na  wiedzy,  poprzez  stworzenie  zintegrowanych  baz 
wiedzy o Mazowszu”,

2) 750/75095  §  6639  „Rozwój  elektronicznej  administracji  w  samorządach 
województwa  mazowieckiego  wspomagającej  niwelowanie  dwudzielności 
potencjału województwa”,

Przedstawiła  projekt  uchwały  a  następnie  odczytała  uchwałę  Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Nr Ra.474.2012 
z dnia 12 grudnia 2012 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały o Wieloletniej 
Prognozie Finansowej.

Opinie komisji:
Komisja Budżetu - zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.
Komisja Infrastruktury - zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.
Komisja Statutowa - zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.
Komisja Edukacji - zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.
Komisja Statutowa - zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 12 głosów /jednogłośnie/

Ad.7.
Skarbnik I. Czarnota przedstawiła  autopoprawkę do projektu uchwały z dnia 
15 listopada 2012 r. w sprawie uchwalenia  budżetu na 2013 r.  o następującej 
treści:
W związku  ze  zmianą  dochodów i  wydatków zmianie  ulegają  poszczególne 

załączniki do uchwały:

1) Tabela Nr 1 – Plan dochodów budżetu na rok 2013

2) Tabela Nr 2 – Plan wydatków budżetu na rok 2013
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3) Tabela Nr 3 – Plan wydatków majątkowych realizowanych w roku 2013

4) Tabela  Nr  4 – Plan wydatków na przedsięwzięcia  realizowane w ramach 

Funduszu Sołeckiego w roku 2013

5) Załącznik  Nr  1  –  Dotacje  udzielane  w  2013r.  z  budżetu  podmiotom 

należących i nienależących do sektora finansów publicznych

6) Załącznik  Nr  2  –  Plan  przychodów  i  kosztów  samorządowego  zakładu 

budżetowego na rok 2013

Następnie przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Szydłowiec na 2013 r. 

§ 1.

Ustala się :

1. Dochody budżetu w łącznej kwocie  66.330.531 

zł, 

z tego: 

a) bieżące w kwocie 49.007.502 zł,

b) majątkowe w kwocie 17.323.029 zł, 

zgodnie z załączoną do niniejszej uchwały tabelą nr 1.

2. Wydatki budżetu w łącznej kwocie 63.426.451 zł

z tego: 

a) bieżące w kwocie 47.281.101 zł,

b) majątkowe w kwocie 16.145.350 zł,

zgodnie z załączoną do niniejszej uchwały tabelą nr 2.

3. Nadwyżkę budżetu gminy w wysokości 2.904.080 

zł, z przeznaczeniem na:

a) planowana spłatę rat kredytów w kwocie 2.767.152 zł, 

b) planowana spłatę rat pożyczek w kwocie    136.928 zł

§ 2.

Ustala się:

1. Przychody budżetu w łącznej w kwocie 4.126.200 

zł,

- z tytułu zaciągniętych kredytów w kwocie 4.126.200 zł

2. Rozchody budżetu w łącznej kwocie 7.030.280 zł, 

przeznaczonych na:
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a) spłatę zaciągniętych kredytów w kwocie 6.893.352 zł,

b) spłatę zaciągniętych pożyczek w kwocie    136.928 zł.

§ 3.

Ustala się limit zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek przeznaczonych na:

1) sfinansowanie przejściowego deficytu do kwoty 5.000.000 zł,

2) na spłatę kredytów, pożyczek z lat ubiegłych w kwocie określonej w § 2 pkt 2 lit.a i b. 

§ 4.

Ustala się:

1. Rezerwę ogólną  w wysokości 246.000 zł.

2. Rezerwę celową na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego 

w wysokości 104.000 zł.

§ 5.

Ustala się plan wydatków majątkowych realizowanych w roku 2013 zgodnie z tabelą nr 3 do niniejszej 

uchwały.

§ 6.

1. Ustala się plan wydatków na przedsięwzięcia realizowane w ramach Funduszu Sołeckiego zgodnie 

z załączoną do niniejszej uchwały tabelą nr 4.

2. Burmistrz poinformuje sołtysów o terminach realizacji poszczególnych przedsięwzięć.

§ 7.

Ustala się plan dotacji udzielonych z budżetu gminy podmiotom należącym i nienależącym do sektora 

finansów publicznych zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały.

§ 8.

Ustala się plan przychodów i kosztów oraz plan dotacji udzielanych dla zakładu budżetowego w zakresie 

określonym w załączniku nr 2 do niniejszej uchwały.
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§ 9.

Upoważnia się Burmistrza do:

1. Zaciągania kredytów na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu do 

wysokości określonej w § 3 pkt 1 niniejszej uchwały.

2. Zaciągania kredytów długoterminowych do kwoty określonej w § 2 pkt 1.

3. Lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach bankowych w innych bankach niż bank 

prowadzący obsługę budżetu Gminy.

4. Dokonywania zmian w planie wydatków budżetu pomiędzy paragrafami i rozdziałami w ramach 

działu w zakresie:

a) wydatków na wynagrodzenia ze stosunku pracy,

b) wydatków majątkowych realizowanych  w roku  budżetowym (nie  będących  przedsięwzięciami), 

z wyłączeniem zmian wprowadzających nowe zadania, czy rezygnacji  z przyjętych w planie budżetu 

przez Radę zadań.

5. Przekazania upoważnień kierownikom jednostek do dokonywania zmian w planie wydatków jednostki.

6. Przekazania  upoważnień  kierownikom  jednostek,  do  zaciągania  zobowiązań  w  danym  roku 

budżetowym  z  tytułu  umów,  których  realizacja  w  roku  następnym  jest  niezbędna  dla  zapewnienia 

ciągłości działania jednostki, gdy termin zapłaty upływa w roku następnym, do łącznej kwoty 1.500.000 

zł.

§ 10.

1. Wykonanie Uchwały powierza się Burmistrzowi.

2. Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2013 roku i podlega publikacji w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Mazowieckiego oraz na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego.

Ad.7b.
Wiceprzewod.  L.  Jakubowski  odczytał  uchwałę  Składu  Orzekającego 
Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Warszawie w sprawie opinii  o projekcie 
uchwały budżetowej na rok 2012 ./w zał. do prot./

Ad.7c.
Opinię Komisji Budżetu, Gospodarki i Promocji Gminy o projekcie budżetu 
Gminy  Szydłowiec  na  2013  rok  odczytał  przewod.  Komisji Wojciech 
Winiarski.

Komisja Budżetu, Gospodarki i Promocji Gminy po przeprowadzonych 

konsultacjach ze Skarbnikiem Gminy  dokonała analizy projektu budżetu Gminy 

Szydłowiec na 2013 r. na posiedzeniach w dniach 7, 14 i 27 grudnia 2012 r.
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Przedłożony  Komisji  projekt  budżetu  na  2013  r.  zakłada  plan  dochodów 

w wysokości 66.300.531 zł. 

Z  planowanych  dochodów  wyodrębniono  dochody  bieżące  w  wysokości 

48 977 502 zł i majątkowych w wysokości 17 323 029 zł.

Natomiast wydatki zostały zaplanowane w wysokości 63 396 451 zł z czego na 

wydatki  bieżące  zaplanowano  kwotę  47 282 585  zł  i  majątkowe  kwotę 

16 110 530 zł. 

Nadwyżkę budżetową w wysokości  2 904 080 zł przeznacza się w 2013 r. na 

spłatę  zaciągniętych  w  latach  ubiegłych  kredytów  i  pożyczek 

długoterminowych. 

Przychodami  w  wysokości  4.126.200  zł  planuje  się  sfinansować 

przedterminową spłatę rat kredytów przypadających do zapłaty w latach 2014-

2016. Rozchody planuję się w 2013r. w wysokości 7.030.280zł, tj.:

- 2.767.152 zł raty kredytów przypadających do spłaty w 2013r., 

-136.928 zł raty pożyczek z WFOiGW w Warszawie przypadających do spłaty 

w 2013r.  oraz -  4.126.200 zł  spłata  rat  kredytów przypadających do zapłaty 

w latach 2014-2016.  

Obciążenie  budżetu  planowanymi  spłatami  rat  kredytów,  pożyczek  wraz 

z należnymi  odsetkami  przewiduje  się  w  wysokości  12,2  %  planowanych 

dochodów.  Planowany  dług  na  koniec  2013  r.  wynoszący  21 184 364  zł 

kształtuje się na poziomie 32% planowanych dochodów i wraz z obciążeniami 

budżetu spłatami rat kredytów, pożyczek nie przekroczą progów określonych 

w art. 169 i 170 ustawy z dnia 30 czerwca 2005 r. o finansach publicznych.

Powyższe wielkości tj. dług gminy i obciążenia wynikające z obsługi zadłużenia 

zdaniem Komisji są wielkościami zbyt dużymi i należy starać się w przyszłości 

regulować  te  obciążenia  budżetu  własnymi  środkami  (nadwyżką  budżetową) 

ograniczając tym samym zaciąganie wysokich kredytów (przychodu) na spłatę 

długu. 
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Nadal  aktualny  jest  wniosek  Komisji  Budżetu  o  bardziej  skuteczną 

realizację planowanych dochodów własnych, gdyż ich nie wykonanie może 

wpłynąć  na  zachwianie  równowagi  budżetowej  gminy.  Od  wysokości 

osiągniętych dochodów uzależniona jest realizacja wydatków. W ślad za tym 

należy  ograniczać  wydatki  budżetowe i  na  to  winno się  zwrócić  szczególną 

uwagę w trakcie roku budżetowego 2013 r.

Komisja  zwraca uwagę na wysokie kwoty przeznaczone na utrzymanie 

Międzygminnej  Strefy  Aktywności  Gospodarczej  i  Inkubatora 

Przedsiębiorczości  w Szydłowcu przy  ul.  Kolejowej  w wysokości  75 500  zł, 

a także na zapłatę prowizji i odsetek od kredytów i pożyczek wynoszących aż 

1 050 000 zł. 

Subwencja ogólna dla gminy to kwota 20 967 472 zł. Plan budżetu na 2013 r. 

a także  poprzednie  budżety  pokazują,  że  naliczona subwencja  oświatowa nie 

pokrywała  i  nie  pokrywa  kosztów  generowanych  przez  oświatę.  Gmina 

zmuszona jest dokładać środki finansowe do placówek oświatowych.

W naszej gminie oświata to najkosztowniejsza pozycja po stronie wydatków. 

Nowa ustawa o finansach publicznych wprowadziła ostre rygory budżetowe. Do 

roku  2010  gminy  mogły  zaciągać  kredyty  i  pożyczki  na  pokrycie  deficytu 

budżetowego, który spowodowany był brakiem środków na pokrycie wydatków 

bieżących, obecnie brak jest takich możliwości. 

 Przedłożony  projekt  budżetu  na  2013  rok  zakłada  pozostawienie  funduszu 

wynagrodzeń  dla  pracowników  Urzędu  Miejskiego  oraz  zatrudnionych 

w podległych  jednostkach  bez  podwyżek.  Na  wydatki  związane 

z funkcjonowaniem Rady Miejskiej przewiduje się wzrost o ok. 2% do planu 

2012 r. i o ok. 5% do planu 2011r. , w związku ze zwiększeniem kwoty bazowej 

wynagrodzeń  dla  osób  zajmujących  kierownicze  stanowiska  państwowe. 

W projekcie  budżetu  na  2013 rok  zaplanowano jedynie  te  wydatki,  które  są 

niezbędne do prawidłowego funkcjonowania.

W zakresie zadań inwestycyjnych planuje się m.in. następujące zadania:
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- „Odnowa  zabytkowych  obiektów  i  przestrzeni  publicznej  w  Szydłowcu, 

poprawa  funkcjonalności  i  dostępności  infrastruktury  kulturalnej 

i turystycznej  dla mieszkańców Mazowsza”.  Zadanie to będzie  w 2013 r. 

realizowane  wyłącznie  ze  środków  pochodzących  z  Unii  Europejskiej 

w wysokości 14 632 365, 00 zł. 

- „Wykup  gruntów  pod  budowę  dróg  –  budowa  ul.  Pięknej  i  Iłżeckiej  – 

zadanie  realizowane wyłącznie  ze  środków własnych na które w 2013 r. 

zaplanowano – 550.000 zł. 

- Realizacja Funduszu sołeckiego w 2013 r. na terenach wiejskich – zadanie 

realizowane wyłącznie ze środków własnych w wysokości - 239 793 zł.

Zgodnie z § 3 ust. 4 uchwały Nr 270/LIII/10 Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 9 lipca 2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej 

Komisja  w  dniu  14 grudnia   2012  r.  wypracowała  3  wnioski,  które  zostały 

przekazane Burmistrzowi:

- Wniosek Komisji o zwiększenie dochodów w rozdz. 75616 podatki i opłaty 

lokalne  osób  fizycznych  §  0310  podatek  od  nieruchomości  1.939.456  zł 

o kwotę 30.000 zł  i  przeznaczenie  tych środków na zadania  inwestycyjne 

pn.: „Budowa budynku socjalnego przy ul. Piaskowej”,

- Wniosek  Komisji  Budżetu,  aby  w  ramach  OSP  rozdział  75412  z  kwoty 

319.166  zł  wyodrębnić  kwotę  5.000  zł  –  materiały  i  wyposażenie  oraz 

5.000 zł  –  zakup  energii,  łącznie  10.000  zł  na  zabezpieczenie  poszycia 

dachowego na nowo wybudowanym budynku OSP w Majdowie,

- Wniosek Komisji, aby z kwoty 205.000 zł w rozdziale 92695 wyszczególnić 

kwotę 7.000 zł  z  przeznaczeniem na nagrody i  wyróżnienia  za osiągnięte 

wyniki sportowe. 

Poprzez szczegółową analizę projektu budżetu na 2013 r., polegającą na 

omówieniu  dochodów,  wydatków,  przychodów  i  rozchodów,  wydatków 
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inwestycyjnych, wypracowanych wniosków Komisji, biorąc pod uwagę realność 

zaplanowanych  dochodów  zapewniających  finansowanie  podstawowych 

i niezbędnych  zadań  realizowanych  w  naszej  gminie  w  2013  r.  Komisja 

Budżetu,  Gospodarki  i  Promocji  Gminy  biorąc  powyższe  pod  uwagę 

opiniuje pozytywnie projekt budżetu na 2013 r. 

Ad.7d.
Burmistrz A. Jarzyński odczytał, iż w odpowiedzi na wnioski Komisji zawarte 
w wyciągu  protokołu  z  posiedzenia  Komisji  Budżetu,  Gospodarki  i Promocji 
Gminy wraz z przewodniczącymi komisji stałych Rady Miejskiej w Szydłowcu 
odbytego w dniu 14 grudnia 2012 r. - wszystkie wnioski przedstawione przez 
Przewodniczącego a skierowane do Burmistrza zostały przyjęte pozytywnie.

1. Wniosek Komisji o zwiększenie dochodów w rozdz. 75616 podatki i opłaty 
lokalne osób fizycznych § 0310 podatek od nieruchomości – 1.939.456 zł 
o kwotę 30.000 zł i przeznaczenie tych środków na zadanie inwestycyjne pn. 
,,Budowa  budynku  socjalnego  przy  ul.  Piaskowej”  –  został  przyjęty  do 
realizacji.
D: 75616 § 0310 + 30.000 zł
W: 90095 § 6050 + 30.000 zł

2. Wniosek Komisji, aby w ramach budżetu na OSP rozdział 75412 z kwoty 
319.166 zł wyodrębnić kwotę 5.000 zł - materiały i wyposażenie oraz 5.000 
zł - zakup energii, łącznie 10.000 zł na zabezpieczanie poszycia dachowego 
na nowo wybudowanym budynku remizy OSP w Majdowie -został przyjęty 
do realizacji.
W: 75412 § 4210 – 5.000 zł
W: 75412 § 4260 -  5.000 zł
W: 75412 § 6050 + 10.000 zł.

3. Wniosek Komisji, aby z kwoty 205.000 zł w rozdziale 92695 wyszczególnić 
kwotę 7.000 zł  z przeznaczeniem na nagrody i  wyróżnienia za osiągnięte 
wyniki sportowe - został przyjęty do realizacji.
W: 92695 § 3250 – 4.000 zł
W: 92695 § 4110 – 3.000 zł
W: 92695 § 3020 + 3.500 zł
W: 92695 § 4210 + 3.500 zł

Ad.7e. 
Wiceprzewod. L. Jakubowski powiedział, że uchwała budżetowa jest bardzo 
ważnym aktem na przyszły rok. Rok temu martwił się i wyrażał marzenia, aby 
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ten  ubiegłoroczny  budżet  w  pełni  udało  się  zrealizować.  Ujęte  w  budżecie 
zadania rozpoczynały realizację Projektu kluczowego. Po roku jest dumny, że 
to,  co zostało założone udało się zrealizować i  należy się cieszyć z tego,  co 
zostało zrobione. W tegorocznym budżecie są zawarte kolejne ogromne zadania. 
W tym roku wraz z innymi radnymi ponownie wyraża troskę i obawy. W tym 
66. mln budżecie ogromny wydatek stanowi oświata, to wydatek przeszło 21 
mln. Z tego widać jak duże pieniądze Gmina przeznacza na oświatę. Życzyłby 
sobie, aby wszystkie zadania ujęte w budżecie na 2013 rok przy wątpliwościach 
wyrażonych  przez  przewod.  Komisji  Budżetu,  przy  pewnych  uwagach  RIO 
udało się Radzie zrealizować. By można było powiedzieć, że 2013 rok był dla 
Gminy  udany,  a  praca,  jaką  radni  wykonują  starając  się  o  pozyskiwanie 
środków,  starania  o przychylność  wszystkich  czynników  zewnętrznych 
przyniosła efekty lepsze dla Szydłowca i aby kolejne budżety były równie udane 
i dobre.

Wszyscy  zdają  sobie  sprawę,  że  za  chwilę  odbędzie  się  głosowanie  nad 
najważniejszą uchwałą, jaką jest przyjęcie planu budżetu na 2013 rok stwierdził 
radny M. Plewa Historia zatacza krąg.  10 lat temu,  kiedy obecny burmistrz 
obejmował  stanowisko  Burmistrza  Szydłowca  –  Gmina  musiała  wychodzić 
z głębokiego zadłużenia i tworzony był budżet na zasadzie oszczędności. Dzisiaj 
ten budżet jest pierwszym wyraźnym budżetem oszczędnościowym. To nie jest 
budżet  rozhulanych  wydatków  tylko  wręcz  drakońskich  oszczędności. 
Wystarczy porównać dochody 66 mln zł do wydatków 33 mln zł, czyli nie są 
wydawane  wszystkie  pozyskane  środki  tylko  przeznaczane  są  na  spłatę 
wcześniej  zaciągniętych  kredytów.  Przez  ostatnie  kilka  lat  udawało  się 
przeprowadzić  mnóstwo  inwestycji,  ale  musiało  to  się  odbywać  kosztem 
zaciągania  kredytów.  Kiedyś  nadchodzi  moment  spłaty  tych  kredytów 
i wygląda,  że ten moment  właśnie  nadszedł.  Jak napisało RIO -  12% całego 
budżetu  to  spłata  wcześniejszych  zadłużeń  a  1  mln  zł  to  sama  obsługa 
zadłużenia w 2013 roku. A mimo to w tym roku nastąpi realizacja „lwiej” części 
podstawowego zadania, czyli  sztandarowego zadania Burmistrza i  Wspólnoty 
Ziemi Szydłowieckiej tj. Projekt kluczowy. To z tym projektem wychodził do 
wyborów i  obiecał  mieszkańcom,  że  zrewitalizuje  miasto.  Dzisiaj  się  z  tego 
wywiązuje.  I  to  jest  najważniejszy  rok  w  realizacji  tego  zobowiązania. 
Natomiast wszyscy muszą mieć świadomość, że w związku z tym następne lata 
będą  bardzo trudne.  Zdaniem radnego społeczeństwo też  musi  sobie  zdawać 
z tego sprawę, że w przyszłości a pewnie przez najbliższe kolejne lata nie będzie 
jakichś istotnych inwestycji. I dlatego bardzo cieszy go fakt, że udało się znaleźć 
w planie budżetu środki na budowę mieszkań socjalnych dla najbiedniejszych 
mieszkańców Szydłowca. Wiele osób potrzebuje takich mieszkań. Za tą decyzję 
podziękował  Radzie.  Stwierdził,  iż  ma  nadzieję,  że  w  przyszłości  uda  się 
zrealizować tą inwestycję. Jednocześnie należy pamiętać, że ciągle Szydłowiec 
nie ma stacji uzdatniania wody, że rozbudowy potrzebuje oczyszczalnia ścieków 
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i przed gminą potężne zadanie, czyli porządkowanie problemów śmieciowych. 
Zwrócił się do Burmistrza, aby o tych podstawowych problemach pamiętał, bo 
one odchodzą w czasie w związku z realizacją projektu kluczowego, ale one nie 
znikają.  Poinformował,  że  w  okresie  świąt  Bożego  Narodzenia  zaistniała  w 
SzSM sytuacja  taka,  że  w kilkunastu  blokach  na  osiedlu  Wschód  okresowo 
zabrakło wody. Prawdopodobnie związane to było z wysokim poborem wody. 
Wigilia,  pierwszy dzień świat  a ludzie nie mieli  wody i  był  z tym poważny 
problem.  Wygląda  na  to,  że  stacja  uzdatniania  wody  w  Szydłowcu  jest 
niezbędna  i  trzeba  o  niej  pamiętać.  Poinformował,  że  będzie  głosował  za 
budżetem, choć jest ten budżet bardzo trudny, ale nie może być inny. 

Na koniec 2012 roku radny M. Koniarczyk  postanowił podzielić się swoimi 
spostrzeżeniami dotyczącymi sytuacji w kraju odbijającymi się negatywnie na 
działalności samorządów. Wg. radnego pogłębił się podział na Polskę „A” i „B”. 
Wschód Polski rozwija się dużo wolniej niż reszta kraju i Szydłowiec będzie 
zasysany przez dużą metropolię, czyli Warszawę. Powiększają się dysproporcje 
w poziomie rozwoju miedzy regionami. Jest to efekt „kuli śnieżnej”. Tam gdzie 
występował rozwój - ludzie ściągali  do pracy, na studia. Tam były najlepsze 
warunki do powstawania inwestycji, a one z kolei przyciągały kolejne osoby. 
Wielu mieszkańców wyjechało tam za pracą.  Tym sposobem pomniejsza  się 
„produkt krajowy brutto” naszej gminy. 

Ostatnio  artykuł  w jednej  z  regionalnych gazet  ukazał,  że  w powiecie 
szydłowieckim poziom dochodu na  1  mieszkańca  jest  jednym z  najniższych 
w dawnym  woj.  radomskim  i  wynosi  ok.  2.500  zł  a  dla  porównania 
w Warszawie w 2011 r. wynosił ponad 6.000 zł. Można stwierdzić, że jest to 
syndrom 4B, czyli bogaci są coraz bogatszymi a biedni biedniejszymi. Radny 
stwierdził, że „tak wygląda polityka naszego rządu w zakresie przestrzennego 
zagospodarowania  kraju”.  Jak  tu  rozwijać  przemysł  i usługi  zastanawiał  się 
radny, gdy nawet fundusze unijne nie są w stanie rozwiązać tych problemów. 
Spostrzeżenie radnego jest takie, że należałoby się zastanowić nad ucieczką od 
metropolii warszawskiej a co za tym idzie skierować kroki w kierunku innego 
województwa. W przekonaniu utwierdza go to, że jest brak reakcji  ze strony 
rządu.  Brak  konkretnych  zmian  poprzez  te  nowe  ustalenia  dotyczące  tzw. 
NUTS,  czyli  tego  sprawiedliwego  podziału  terytorialnego  a  konkretnie 
wydzielenia Warszawy. 

Dzisiaj stwierdził radny ma być podjęta ważna uchwała budżetowa, nad 
którą trwały wielogodzinne prace, wielu osób. Analizując wykonanie budżetu 
w 2012  r.  w tych  poszczególnych  działach  w kontekście  tych  realizowanych 
celów – kosztów i korzyści, należy w przyszłości baczniej kontrolować wydatki 
w każdym z tych działów. Ma nadzieję, że istniejące zadłużenie oraz inwestycje 
będą  służyły  rozwojowi  miasta.  I  mimo  trudnej  sytuacji  w  finansach 
publicznych w kraju jak również w naszej gminie nie spowoduje to wstrzymania 
jakiejkolwiek inwestycji. Zgłaszając wnioski budżetowe wskazywał kilka źródeł 
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pozyskiwania pieniędzy i jego zdaniem należałoby się nad nimi pochylić. Zdaje 
sobie sprawę, że budżet jest „skrojony na miarę”, ale jeśli będą możliwości to 
zaproponował powrót do nich w ciągu roku. W chwili obecnej w budżecie nie 
ma za dużo środków na inwestycje, ale najważniejsza jest kontynuacja wniosku 
kluczowego,  na  który  przeznacza  się  dużą  część  budżetu.  Gmina  musi 
realizować  również  inne  istotne  zadania  m.in.  budowę  mieszkań  socjalnych. 
Szczególną uwagę powinno się poświęcić także oświacie, na którą wydawana 
jest  znaczna  część  dochodów  budżetowych.  Są  też  inne  ważne  zadania  jak 
opracowanie  planu  zagospodarowania  przestrzennego  sołectwa  Szydłówek, 
Majdów, Łazy, Ciechostowice czy płd-zach części miasta Szydłowca, budowa 
kanalizacji  sanitarnej  w ul.  Dworskiej  i  Kwiatowej.  Ważna  też  jest  budowa 
Punktu  Segregacji  Odpadów.  Należy  kontrolować  budżet,  który  nie  może 
spowodować stagnacji  naszej gminy. Ma nadzieję, że w przyszłości radni nie 
będą musieli sięgać tak jak inne miasta do kieszeni swoich mieszkańców. Radni 
zdają sobie sprawę, że gmina pożycza żeby budować i korzystać też z unijnych 
dotacji.  Żadnego samorządu polskiego nie stać żeby wkład własny pokrywać 
z własnego budżetu. Więc stąd to zadłużenie. 
Podsumowując swoją wypowiedź radny stwierdził, że czuje się odpowiedzialny 
wobec mieszkańców gminy, wyborców w dysponowaniu publicznym groszem. 
Jako  radny  czuje  się  zobligowany,  by  zastanawiać  się  nad każdą  wydawaną 
złotówką. Należy pamiętać, że to społeczeństwo zatrudnia radnych i wymaga 
należytego wydatkowania gminnych pieniędzy. 
Gmina podjęła się realizacji wielu zadań z udziałem środków unijnych i dlatego 
uważa, że realizacja tych inwestycji powinna być dla wszystkich priorytetem. 
Wspólnymi siłami należy dążyć do pełnego sukcesu, do zakończenia wszystkich 
ważnych inwestycji. Poinformował, że będzie optował za przyjęciem budżetu na 
2013 rok.

Wiceprzewod. A. Łyczek przypomniał, że 10 lat temu Gmina miała ogromne 
wyzwania. Kadencja rady zaczynała się wtedy, gdy zadłużenie gminy wynosiło 
68% a  dziś  zgodnie  z  informacją  RIO  jest  32%.  To  jest  duży  sukces.  Ten 
dziesięcioletni okres to było zmaganie się z tym zadłużeniem. Należy zauważyć 
jak wielki sukces zdołano osiągnąć. Ile się udało zrobić mimo tego zadłużenia. 
Żyjemy w czasach i miejscu którego sobie nie wybieraliśmy, ale kochamy to 
miasto.  Te  zabytki  które  zostały,  które  posiadamy  są  zobowiązaniem  Inne 
gminy,  które  nie  posiadają  tego typu dóbr  kulturalnych czy  materialnych  są 
wolne od troski o ich konserwację, renowację czy odbudowę. Dla niektórych 
tych zabytków jest  to  „ostatni  dzwonek”.  Obecna rada to zastała  i  należy je 
zachować dla następnych pokoleń. Więc jeśli nadarzyła się okazja na projekt 
kluczowy,  okazja,  która  nie  trafia  się  często  to  należało  wykorzystać. 
Szydłowiec  dobrze  się  stara  i  zabiega  o pozyskanie  środków  z  zewnątrz. 
Jesteśmy  w  czołówce  wśród  gmin  na  Mazowszu  w  pozyskiwaniu  środków 
unijnych.
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Zaznaczył,  że  cieszy  go  jedność,  zrozumienie  mimo  dyskusji,  mimo 
partykularnych  niejednokrotnie  podejść  do  sprawy  to  jednak  każdy  widzi 
konieczność  wykorzystania  tej  szansy  i  dokończenia  tego  zadania.  Dlatego 
mimo obaw, mimo tych zastrzeżeń,  że wydawane są na tą renowację bardzo 
duże  środki  to  każdy  ma  świadomość,  że  ktoś  się  z  tym  zadaniem  musiał 
zmierzyć.  Pozwoli  to  przyszłym  radom,  przyszłym  burmistrzom  być 
zwolnionym z tego obowiązku, bo już to będzie wykonane. Wtedy znajdzie się 
czas i środki na inne niezbędne inwestycje, jeżeli oczywiście będzie ten duch 
porozumienia, duch jedności między władzą wykonawczą a uchwałodawczą.
Można to odnieść do oświaty, która tyle kosztuje Gminę. Co roku Gmina dostaje 
subwencję  zaniżoną  w  stosunku  do  potrzeb.  Z  własnych  dochodów  należy 
szukać  środków na jej  utrzymanie  i  znajdują  się.  Wystarczy popatrzeć na te 
nasze szkoły jak pięknie wyglądają. W takich warunkach to potrzeba ogromnej 
dyscypliny  finansowej,  ogromnej  koncentracji  i  wysiłków,  żeby  ten  poziom 
utrzymać. 
Tak  jak  powiedział  radny,  że  nas  rzucił  los  do  woj.  mazowieckiego. 
Przypomniał, że Szydłowiec był już w woj. kieleckim, radomskim, ale to też nie 
było dla Szydłowca szczęśliwe. Teraz znajduje się w województwie stołecznym 
i  Warszawa  dyktuje  nam  warunki.  Jakby  Warszawę  wyodrębnić  z  tego 
województwa to małe miasta mogłyby liczyć na inne traktowanie finansowe. Na 
razie w tej Warszawie udaje się nam pozyskiwać środki z zewnątrz i udaje się 
realizować pewne zadania inwestycyjne.

Oznajmił, że będzie głosował za przyjęciem tego budżetu i odczuwa, że 
inni  radni  też  tak  postąpią.  Należy  widzieć  przed  sobą  dobre  perspektywy 
i podejmować  odważne  decyzje.  Zdaniem radnego  budżet  uzyska  akceptację 
radnych z pożytkiem dla miasta i gminy.

Radny  K.  Gula  stwierdził,  że  uczestniczył  w  tworzeniu  wielu  budżetów 
i pamięta budżet I kadencji obecnego burmistrza. Zadłużenie było ponad 50% 
a sam ZUS w oświacie to kwota 6 mln i to było wyzwanie. Przez 2 lata nie było 
żadnej  inwestycji,  tylko same  cięcia.  Powiedział,  że  on  do każdego budżetu 
podchodzi  optymistycznie.  Wtedy było źle  a  teraz  to  może  być tylko lepiej. 
Wtedy Rada zabierała nauczycielom dodatki motywacyjne, za wychowawstwo. 
Teraz coś drgnęło, bo dodatki - motywacyjny i za wychowawstwo są wyższe. Są 
nawet  stypendia  dla  sportowców.  Patrząc  w ten  sposób  to  Gmina  „idzie  do 
przodu”. Obecny budżet jest trudny, ale radny jest optymistycznie nastawiony, 
gdyż jest on do zrealizowania. 

Ad.7f.
Przewod. obrad poddała pod głosowanie projekt budżetu na 2013 rok w wersji 
przedstawionej  przez  Skarbnik  Gminy,  z  wnioskami  Komisji  Budżetu 
ostatecznie przyjętymi przez Burmistrza do realizacji: 
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za – 13 głosów /jednogłośnie/

Przewod. obrad podziękowała radnym, swoim zastępcom i przewodniczącym 
komisji RM za najwyższą jakość merytoryczną i wytężoną pracę w minionym 
roku - trudnym, ale udanym.
Na ręce burmistrza A. Jarzyńskiego dla wszystkich pracowników UM złożyła 
podziękowania  za  rok  wspólnych  zmagań  i  wyniki  tych  zmagań.  Z  wielką 
przyjemnością stwierdziła, ze po raz kolejny radni samorządowcy udowodnili, 
że  dobro  miasta  i  gminy  jest  najważniejsze.  Na  nadchodzący  2013  rok 
wszystkim obecnym oraz ich najbliższym złożyła noworoczne życzenia.

Burmistrz A. Jarzyński podziękował wszystkim, którzy brali udział w pracach 
nad projektem budżetu – radnym, całemu zespołowi UM, wszystkim służbom, 
spółkom  i  osobom  funkcyjnym.  Radnym podziękował  za  troskę,  z  jaką  się 
wyrażali w swoich wypowiedziach, gdyż z tego widać, że zależy wszystkim na 
wywiązaniu  się  z  zadań  zleconych  przez  społeczeństwo.  Podziękował 
wszystkim uczestniczącym w tej  sesji  budżetowej  i  tym,  którzy  oddali  głos 
akceptując tym samym zawarte  w budżecie  zadania.  Żeby realizować pewne 
przedsięwzięcia  potrzebne  jest  wsparcie  i  udział  w  staraniach  w  celu 
pozyskiwania  środków.  Podkreślił,  że  wspólnie  udało  się  dużo  zrealizować. 
Dzisiaj  z dumą  można  powiedzieć,  że  gmina  Szydłowiec  na  Mazowszu  jest 
w ścisłej czołówce w pozyskiwaniu środków unijnych. 
Poinformował, że Gmina Szydłowiec zdobyła tytuł laureata w piątej już edycji 
konkursu  "Krajowi  Liderzy  Innowacji  i  Rozwoju",  organizowanego  przez 
Fundację Innowacji i Rozwoju.
Właśnie dzisiaj pan B. Boruszewski odebrał nagrodę za „Gminę innowacyjną” 
Były  3  wyróżnienia:  w  kategorii  gmin  miejskich  nagrodę  uzyskał  Płońsk, 
w kategorii  gmin wiejskich nagrodę uzyskała Lesznowola i  w kategorii  gmin 
wiejsko-miejskich  nagrodę  uzyskała  Gmina  Szydłowiec.  Zaznaczamy  swoją 
pozycję dzięki wspólnym wysiłkom i ambitnym przedsięwzięciom.
Na zakończenie jeszcze raz podziękował Prezydium Rady Miejskiej, wszystkim 
radnym oraz Skarbnikowi Gminy za pracę nad budżetem 2013 roku.

Przewod. obrad ogłosiła 15 min. przerwę w obradach.

Ad.8a.
Skarbnik  I.  Czarnota  przedstawiła  autopoprawkę  do  proj.  uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012 
–  2022  jak  również  do  następnego  projektu  uchwały  w sprawie  zmian 
w uchwale budżetowej na rok 2012:
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W  dniu  28  grudnia  2012  r.  Gmina  Szydłowiec  otrzymała  komunikat 
z Ministerstwa Finansów o zwiększeniu środków w dziale 758 rozdział 75802 
§ 2750  rezerwa  subwencji  ogólnej  dla  jednostek  samorządu  terytorialnego. 
W związku z  powyższym zwiększa  się  plan  dochodów i  wydatków o kwotę 
182.955 zł.
D: dział 758 rozdział 75902 § 2750 + 182.955 zł
W: dział 750 rozdział 75023 § 4300 + 182.955 zł.
Plan dochodów ogółem po zmianach wynosi 62.693.445 zł.
Plan wydatków ogółem po zmianach wynosi 62.731.886 zł.

Opinie komisji:
Komisja Budżetu - zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie,
Komisja Rewizyjna – zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie,
Komisja Edukacji –– zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie,
Komisja Statutowa – zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.
Komisja Infrastruktury – zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 13 głosów /jednogłośnie/

Ad.8b.
Skarbnik I. Czarnota przedstawiła proj. uchwały w sprawie zmian w uchwale 
budżetowej na rok 2012.
Opinie komisji:
Opinie komisji:
Komisja Budżetu - zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie,
Komisja Rewizyjna – zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie,
Komisja Edukacji –– zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie,
Komisja Statutowa – zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.
Komisja Infrastruktury – zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.
Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 12 głosów /jednogłośnie/

Ad.8c.
Dyr. SZUK Tadeusz Świercz  przedstawił proj. uchwały w sprawie ustalenia 
stawek kalkulacyjnych dla ustalenia kwoty dotacji przedmiotowych na rok 2013 
wraz z uzasadnieniem.

Zgodnie  z  art.  219  ustawy  z  dnia  27  sierpnia  2009  r.  o  finansach 
publicznych (Dz. U. Nr 157, poz. 1240 ze zm.) dotacje przedmiotowe z budżetu 
jednostki samorządu terytorialnego dla samorządowych zakładów budżetowych 

17



kalkulowane są według stawek jednostkowych, które ustala organ stanowiący 
jednostki samorządu terytorialnego.

W  2013  r.  dotacja  dla  Samorządowego  Zakładu  Usług  Komunalnych 
w Szydłowcu udzielana będzie jako:

- dopłata do czynszu 1m² gminnych mieszkań socjalnych,

Samorządowy Zakład Usług Komunalnych w Szydłowcu administruje zasobami 
lokali socjalnych oraz mieszkalnych we współwłasnościach. Przychody SZUK 
nie dają jednak podstaw do w pełni samodzielnego finansowo funkcjonowania 
i pełnego zabezpieczenia  środków na administrowanie powierzonym zasobem 
lokali gminnych. 

W projekcie uchwały proponuje się ustalenie jednostkowych stawek dotacji 
przedmiotowych do działalności:

- w zakresie administrowania zasobem socjalnym w wysokości  2,45  zł/m²  
powierzchni użytkowej miesięcznie, dopłata do czynszu 1 m² powierzchni  
użytkowej gminnych lokali socjalnych w wysokości 2,45 zł/m²/miesiąc.

Na  koniec  roku  2011r.,  pomimo  otrzymanej  przez  SZUK dotacji  w  kwocie 
30 000.00 zł, strata na mieszkaniach socjalnych wyniosła 12 659,38. Należności 
u lokatorów tych mieszkań na koniec 2011r. Wynosiły 58 526,07 zł. Ponieważ 
są to osoby najuboższe windykacja tych należności jest bardzo trudna, a w wielu 
przypadkach niemożliwa.
Stawka  czynszu  za  lokal  socjalny  nie  może  przekraczać  połowy  stawki 
najniższego czynszu obowiązującego w gminnym zasobie mieszkalnym, zatem 
opłaty  od  lokatorów  nie  kompensują  kosztów  związanych  z  utrzymaniem 
i administrowaniem tymi zasobami.

Według stanu na dzień 30.09.2012r. 
przychody z mieszkań socjalnych :

- 61 976,48 zł za 9 m-cy 2012 r., 
- 6 886,00 zł miesięcznie, (61 976,48 : 9 m-cy = 6 886,00 zł),
- 82 632,00 zł rocznie (6 886,00 zł x 12m-cy = 82 632,00 zł),

koszty z mieszkań socjalnych:
- 110 683,00 zł za 9 m-cy 2012r.,
- 12 298,11 zł miesięcznie (110 683,00 zł : 9 m-cy =12 298,11 zł),
- 147 577,32 zł rocznie (12 298,11 zł x 12 m-cy = 147 577,32 zł).

Strata na mieszkaniach socjalnych wynosi 64 945,32 zł rocznie. 
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Powierzchnia  użytkowa zarządzanych lokali  socjalnych  objętych  dotacją 
gminy – 2.209 m²

- 65 000 zł : 2.209 m² = 29,42 zł/m²/rok
- 29,42 zł/m:12 m-cy = 2,45 zł/m²/m-c

Opinie komisji:
Komisja Budżetu - zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie,
Komisja Rewizyjna – zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie,
Komisja Edukacji –– zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie,
Komisja Statutowa – zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.
Komisja Infrastruktury – zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 13 głosów /jednogłośnie/

Ad.8d.
Kier. MCI Jadwiga Kopycka przedstawiła proj. uchwały w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
i Narkomanii na rok 2013.

Opinie komisji:
Komisja Budżetu - zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie,
Komisja Rewizyjna – zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie,
Komisja Edukacji –– zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie,
Komisja Statutowa – zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.
Komisja Infrastruktury – zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 13 głosów /jednogłośnie/

Ad.9.
Radny  M.  Koniarczyk  zgłosił  problem  dotyczący  mieszkańców 
ul. Mickiewicza. Dojazd do posesji niektórych mieszkańców jest niemożliwy ze 
względu na zalegające błoto.  Był przypadek,  że  kareta ugrzęzła  w błocie na 
wysokości posesji nr 21. Zwrócił się o interwencję w tej sprawie.

Radna  I.  Świątkiewicz-Woda  zgłosiła  zapytanie  w  imieniu  mieszkańców 
ul. Jachowskiego na os. Wschód - dlaczego ostatnio brakuje wody w blokach.

Ad.10.
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Burmistrz  A.  Jarzyński  odpowiedział,  że  Naczelnik  K.  Piotrowski  szybko 
zareaguje na ten problem i  sprawa zostanie  pozytywnie załatwiona.  Zostanie 
zabezpieczony przejazd tą ulicą.

Z-ca burmistrza K. Ziółkowski  stwierdził,  iż faktycznie w wigilię otrzymał 
telefon  od  mieszkańca  z  ul.  Jachowskiego  16  z  prośbą  o  interwencję. 
Natychmiast  zostały  uruchomione  służby  wodociągowe.  Sprawdzili 
i stwierdzili, że jest 3,5-4 atm. na wejściu do bloku. Interwencja była również 
dzisiaj lub wczoraj od mieszkańca ul. Jachowskiego 20 i tu wspólnie z SzSM 
służby sprawdziły i na wejściu było 3 atm.
Przy  dużych  rozbiorach  okazuje  się  jednak,  że  tej  wody  brakuje,  spada  na 
górnych piętrach. Przy ciśnieniu 3 atm to do 30 m powinna być woda.

Radny  M.  Plewa  wyjaśnił,  że  w  tej  chwili  to  nie  jest  problem  Rady 
a w zasadzie to o tyle to jest problem Rady, że to jest brak wieży ciśnień. Mimo, 
że pompy wszystkie pracują tej wody jest zbyt mało w momentach szczytowego 
poboru.  Tej  wody  może  brakować  nawet  wtedy,  gdy  jest  duże  ciśnienie. 
Faktycznie Prezes Wod-Kan potwierdzał, że rzekomo ciśnienie jest prawidłowe 
choć woda na wyższe piętra nie dochodziła. To nie było w jednym czy w dwóch 
pionach jakiegoś bloku, ale to było w kilku blokach. To jest jakiś poważniejszy 
problem którym trzeba się generalnie zająć, bo nie wiadomo, czy spółka Wod-
Kan sama sobie z tym poradzi. 

Ad.11.
Przewod. obrad poinformowała o pismach, które wpłynęły do RM:
- odczytała pismo Sztabu XXI Finału Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy 

przy Szydłowieckim Centrum Kultury i Sportu-Zamek,
- odczytała zaproszenie na koncert noworoczny w wykonaniu Kameralnego 

Zespołu Instrumentalnego POL-ORFA,
- pismo  od  Rzecznika  Dyscypliny  Finansów Publicznych przy  Regionalnej 

Izbie  Obrachunkowej  w  Warszawie  w  sprawie  pisma  Pana  Sławomira 
Nojka.

- poinformowała  że  do  Rady  wpłynęło  wiele,  wiele  kartek  z  życzeniami 
z okazji Świat Bożego Narodzenia za które serdecznie podziękowała.

Ad.12.
Przewod. obrad przypomniała o sprawozdaniach z działalności komisji za rok 
ubiegły i  o sporządzeniu planów pracy poszczególnych komisji  na 2013 rok, 
które będą rozpatrywane na najbliższej sesji w 2013 roku.
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Wiceprzewod. A. Łyczek  podziękował radnym i wszystkim ludziom dobrego 
serca, za udział w akcji „O Tobie też pamięta św. Mikołaj” organizowanej przez 
Wspólnotę  Ziemi  Szydłowieckiej  i  Urząd  Miejski.  Dzięki  darczyńcom 
i kwestom prowadzonym w sklepach na terenie miasta udało się przygotować 
dla dzieci 280 paczek ze słodyczami i 20 paczek żywnościowych. 

Wiceprzewod.  L.  Jakubowski  poinformował,  że  dzięki  dziesięcioletniej 
wytężonej  pracy  burmistrza  A.  Jarzyńskiego  i  Rady  samorząd  szydłowiecki 
u Wojewody czy Marszałka jest bardzo dobrze postrzegany. Przekonał się o tym 
osobiście, gdy był 20 grudnia br. z burmistrzem A. Jarzyńskim w Warszawie. 
Przypomniał, że kiedyś o samorządzie szydłowieckim nie mówiło się wcale lub 
mówiło  się  źle.  Dzisiaj  nie ma się  czego wstydzić.  Realizowane są  wnioski, 
które dają imponujące efekty i postrzeganie nas, jako samorządu, jako miasta 
czy gminy jest bardzo korzystne. Praca w szydłowieckim samorządzie układa 
się pozytywnie i życzył, aby w nadchodzącym 2013 roku nadal tak było.

Burmistrz A. Jarzyński podziękował wszystkim za trudną pracę w minionym 
roku. Podziękował służbom mundurowanym za udział w sesjach, mecenasom za 
pieczę  prawną,  wszystkim  służbom  UM  -  naczelnikom,  kierownikom, 
dyrektorom  za  stworzenie  zespołu  ludzi,  których  łączy  nie  tylko  praca. 
Podziękował sołtysom i radnym za zaangażowanie.
Na zakończenie złożył życzenia z okazji zbliżającego się Nowego Roku.

Również Przewod. obrad złożyła życzenia noworoczne i zaprosiła wszystkich 
obecnych do sali kinowej na przedstawienie jasełkowe w wykonaniu uczniów 
PSP Nr 1 im. Jana III Sobieskiego

Ad.13.
Na tym porządek XXIV sesji został wyczerpany.

Czas trwania sesji od godz. 1000 do godz. 1255

Rada podjęła uchwały od Nr 158 do Nr 163/XXIV/12 

Głosy w głosowaniu jawnym przeliczał Łukasz Stasiak.

 Protokołowała: Przewodnicząca obrad:
Krystyna 

Jachowska- Sadura  Krystyna Bednarczyk
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